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A Úvod, podklady a průběh hodnocení: 

Pracovní skupina pro hodnocení studijních oborů a programů na Přírodovědecké fakultě Univerzity J. 

E. Purkyně (UJEP) se sešla 16. 9. 2021 k projednání Vlastní hodnotící zprávy (VHZ) studijního oboru 

Biologie (bakalářské studium), předložené garantem oboru doc. Jaromírem Hajerem. VHZ byla 

předložena z důvodu připravované žádosti o akreditaci studijního programu, který navazuje na tradici 

studijního oboru realizovaného od roku 2007. Projednání proběhlo za účasti pracovní skupiny RpVH 

UJEP (Rada), vedoucího katedry biologie PřF UJEP (dr. Malý), který zastoupil garanta oboru, a tajemnice 

Rady Mgr. Andrey Musilové. Jako podklad k jednání byla členům pracovní skupiny RpVH UJEP zaslána 

elektronicky dne 6. 9. 2021 VHZ spolu se statistickou částí.  

Dr. Malý představil studijní obor: jedná se o tradiční studijní obor s trvalým velkým zájmem uchazečů, 

a to i přes doposud realizované přijímací testy. Obor je koncipován jako vstup do všech základních 

biologických disciplín, který dále umožňuje specializaci v navazujícím magisterském studiu na UJEP či 

jiných vysokých školách. Dr. Malý vyzdvihl existující vědecko-výzkumné zázemí studijního oboru ve 

dvou nově vybavených prostorách (Centrum přírodovědných a technických oborů a Centrum 

biologických a environmentálních oborů), které umožňují zapojení studentů do odborné činnosti již v 

bakalářském stupni studia.  

 

B Závěry, shrnutí výsledků hodnocení a návrhy opatření  

Z údajů uvedených v předložené zprávě vyplývá, že v daném oboru je zaveden systém hodnocení 

kvality vzdělávací činnosti, přičemž je využíváno zpětné vazby od studentů a také od absolventů studia, 

kde je návratnost dotazníků vysoká. Z údajů uvedených v části C předložené zprávy dále vyplývá, že 

pracoviště zajišťující studijní obor vyvíjí výzkumnou činnost v několika směrech souvisejících se 

zaměřením studijního oboru a rozsah výzkumné činnosti v posledních letech významně rostl.  

Pracovní skupina diskutovala personální zajištění vzdělávacího procesu s ohledem na zastupitelnost 

pedagogů a perspektivy garance studijních předmětů. Vedoucím katedry bylo uvedeno, že aktuálně 



byla přijata jedna docentka na částečný úvazek a kritéria pro habilitační řízení v současnosti naplňují 

tři až čtyři pracovníci katedry. Pracovní skupina doporučuje ze strany fakulty a katedry podporu 

brzkého začátku habilitačního řízení pracovníků, kteří by měli nahradit pracovníky starší generace 

postupně odcházející do důchodu. Z hlediska skladby studijního plánu a uplatnění absolventů bylo 

pozitivně hodnoceno zařazení předmětu Bioinformatika (povinně volitelný kurz). S ohledem na 

uchazeče byl doporučen další rozvoj spolupráce s gymnázii v regionu formou projektových dnů a 

dalších popularizačně-vzdělávacích aktivit. Diskutována byla další kariérní cesta absolventů programu. 

Do navazujícího magisterského studia se hlásí menší část absolventů, přičemž část absolventů také 

odchází na další vysoké školy (zejména biomedicínského zaměření). Na dotaz ohledně technické 

realizace výuky ve dvou relativně vzdálených prostorách bylo uvedeno, že rozvrhování výukového 

týdne se skutečně potýká s určitými problémy (krátké časy na přesuny). Pracovní skupina doporučuje, 

aby byla při koncepci rozvrhování předmětů fakultou (resp. fakultami) tato skutečnost zohledněna, 

neboť může významně přispět ke zkvalitnění vzdělávacího procesu. Podobně je potřeba věnovat 

pozornost odstranění kolizních akcí, které především v případě laboratorních praktik představují pro 

studenty ztížení vzdělávacího procesu. Celkově pracovní skupina konstatovala pozitivní trend v oblasti 

personálního zabezpečení, tvůrčí činnosti katedry a rozvoje studijního zázemí. Pracovní skupina se 

ztotožňuje s výsledky SWOT analýzy uvedenými v předložené zprávě. 

 

V Ústí nad Labem dne 20. 9. 2021 

……………………………………….    …………………………………………… 
doc. Mgr. Pavel Raška, Ph.D.                                                      doc. RNDr. Martin Balej Ph.D. 
   Předseda pracovní skupiny                                                               Předseda RpVH 
 

 


